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در حالي بازي هاي هفته چه��ارم ليگ برتر روي 
آنتن رفت كه مسئولان فدراسيون فوتبال اعلام 
كرده اند پس از اين تا زماني كه ماجراي حق پخش 
تلويزيوني حل نشود، اجازه ورود دوربين ها را به 
ورزش��گاه ها را نمي دهند. علي كفاشيان پس از 
اتمام حجت با صداوسيما گفته است اگر جام جم 
تا زمان شروع هفته پنجم يعني يكشنبه آينده به 
درخواست فدراس��يون درباره حق پخش جواب 
ندهد، اجازه روي آنتن رفت��ن بازي هاي ليگ را 
نخواه��د داد. او ديروز هم از مال��زي به تلويزيون 
پيغام فرستاد كه اسپانس��ر كنفدراسيون فوتبال 
آسيا حاضر شده است 40 ميليون دلار بابت حق 
پخش بازي هاي ليگ برتر پرداخت كند تا فشارها 
بر تلويزيون براي افزايش مبلغ حق پخش بيشتر 
شود. اين در حالي است كه مسئولان فدراسيون 
صحبت از حق پخ��ش 160 ميلياردي مي كنند 
اما تلويزيون تنها حاضر شده 22 ميليارد براي آن 

بپردازد و اين دعوا همچنان ادامه داشته باشد. 
    

اول هفته بعد از به بن بس��ت خ��وردن مذاكرات 
صداوسيما و فوتبال بود كه مديران تيم هاي ليگ 
برتري و مس��ئولان فدراس��يون فوتبال در سئول 
جنوبي تصميم گرفتند ب��ا تلويزيون اتمام حجت 
كنند. اين طور بود كه روز شنبه سپهر سبحاني مدير 
عامل سايپا بعد از نشست تاج و كفاشيان با مديران 
باشگاه هاي ليگ برتري اعلام كرد كه يك شنبه دوم 
شهريور آخرين فرصت براي توافق بين فدراسيون 
فوتبال و سازمان صدا و سيما براي پخش تلويزيوني 
مسابقات ليگ برتر است و در صورتي كه اين توافق 
صورت نگيرد از حضور دوربين هاي تلويزيوني در 

ورزشگاه ها جلوگيري خواهد شد. 
همچنين در پايان اين جلس��ه مديران عامل 16 
باش��گاه ليگ برتري بيانيه اي خط��اب به رئيس 
سازمان صدا و سيما منتشر كردند. در بخشي از 
اين بيانيه آمده بود: »با توجه به اينكه باشگاه ها در 
تنظيم بودجه سال جاري 50 درصد از هزينه هاي 
خود را با عنايت به الزامات كنفدراسيون فوتبال 
آسيا بر اس��اس دريافت حق سهم قرارداد پخش 
تلويزيوني و تبليغات محيطي پيش بيني نمودند 
و همچنين براي پيشگيري از ورشكستگي كليه 
باش��گاه ها در صورت عدم توافق در قرارداد حق 
پخش تلويزيون��ي به رغم مكاتب��ات و مذاكرات 
مكرر با آن س��ازمان ناگزير خواهند ب��ود از ورود 
دوربين هاي صدا و س��يما به ورزشگاه هاي محل 
برگزاري مسابقات از روز يك شنبه مورخ 2 شهريور 

93 جلوگيري به عمل آورند. «
البته بعد از تنها چند س��اعت معاون مالي سازمان 

صدا و سيما در حاشيه مراسم تجليل از برنامه هاي 
ورزشي صداوسيما كه شامگاه شنبه گذشته برگزار 
شد پاس��خ فدراس��يون را داد. حس��ن تقدس نژاد 
درباره صحبت هاي مس��ئولان فدراسيون فوتبال 
مبني براينكه سازمان صدا وس��يما بايد تا روز دوم 
ش��هريورماه با رقم پيش��نهادي آنان براي پخش 
مس��ابقات ليگ برتر و تبليغاتي محيطي موافقت 
كند، به ايرنا گفت: » پيشنهاد ما پرداخت 22 ميليارد 
تومان اس��ت درحالي كه مسئولان سازمان ليگ و 
فدراسيون فوتبال 160 ميليارد تومان را درخواست 
كرده اند. با اينكه پرداخت اين رقم در توان سازمان 
صدا و س��يما نيست، س��عي مي كنيم با مسئولان 

فدراسيون فوتبال هرچه زودتر به تفاهم برسيم. «
تقدس نژاد در مورد تهديد مديران باشگاه هاي ليگ 
برتري و مسئولان فدراسيون فوتبال در خصوص راه 

ندادن دوربين هاي صدا و سيما به ورزشگاه ها هم اين 
طور موضع گرفت: » ديدارهاي ليگ چهاردهم به 
طور حتم از شبكه هاي مختلف سيما پخش خواهد 
شد و مشكلي در اين رابطه وجود ندارد. بدون رسانه 
معنايي ندارد و اگر فوتبال هم نباشد كار رسانه ناقص 
است چراكه اين دو لازم و ملزوم يكديگر هستند و 
بهتر است مسئولان فدراسيون فوتبال با صدا و سيما 

هماهنگي لازم را داشته باشند. «
    

با وجود بي تفاوتي صداوسيما، با نزديك شدن دوم 
شهريور، علي كفاشيان مي گويد فدراسيون فوتبال 
در اين باره جدي اس��ت و راه ن��دادن دوربين ها از 
يك ش��نبه آينده به ورزشگاه ها ش��وخي نيست. 
كفاشيان در اين رابطه ديروز گفت: » ما مبالغي را 
براي عقد قرارداد با صداوسيما ارائه كرده ايم و مدعي 

هستيم درآمدها بسيار بيش��تر است و بايد ميزان 
بيشتري به فوتبال برسد، اما صداو سيما منكر اين 

مورد شده و ميزان درآمد را كمتر اعلام مي كند. «
وي معتقد اس��ت در آخر كار باي��د حكمي ورود 
كند، چون فدراس��يون در نشست هاي مختلف 
با صداوسيما به تفاهم نرس��يده است. كفاشيان 
همچنين از پيش��نهاد اسپانس��ر كنفدراسيون 
فوتبال آسيا خبر داد و گفت: » حق پخش سالانه 
ليگ هاي فوتبال كش��ورهايي مث��ل ژاپن و كره 
جنوبي در آسيا بيش از 50 تا 60 ميليون دلار است 
و پيشنهاد حامي كنفدراسيون فوتبال آسيا براي 
هر س��ال پخش ليگ برتر ايران 40 ميليون دلار 
است. اين اسپانسر حاضر است با در اختيار گرفتن 
حق پخش ليگ برتر، آن را در اختيار كشورهاي 

منطقه و ايران قرار دهد.«
به گفته كفاشيان، قرارداد حق پخش با صدا وسيما 
سه ساله بوده كه امسال پايان يافته و هنوز قرارداد 
جديدي بسته نشده است. در صورتي كه قرارداد 
جديدي منعقد نش��ود از نظر مق��ررات، پخش 
تلويزيوني ليگ برتر اشكال قانوني خواهد داشت: 
»پخ��ش تلويزيوني رقابت هاي لي��گ برتر بدون 
قرارداد از نظر كنفدراسيون فوتبال آسيا مشكل 
دارد و اين كنفدراس��يون روي آن دست خواهد 
گذاشت و مايليم قرارداد را منعقد كنيم. به يقين 
اگر تكليف قرارداد با صداوس��يما مشخص نشده 
باشد نمي توانيم اجازه پخش تلويزيوني رقابت هاي 

ليگ برتر را بدهيم.«
    

البته ديروز مديرعامل نفت مس��جد سليمان از 
اختلاف صداوسيما و فدراس��يون فوتبال بر سر 
تبليغات محيطي خبر داد. محمد نظري به فارس 
گف��ت: » به توافق نرس��يدن درب��اره حق پخش 
دليلش قرارداد تبليغات محيطي است. مسئولان 
صدا و سيما مي گويند وقتي فوتبال قرارداد 160 
ميلياردي تبيلغات محيط��ي را امضا كرده  و پول 
خوبي گرفته  پس ما بايد مبلغ كمتري به فوتبال 
پرداخت كنيم زيرا دليل قرارداد تبليغات محيطي 
حق پخش تلويزيون��ي بوده اس��ت و اگر پخش 
تلويزيوني نباشد قرارداد تبليغاتي محيطي ارزش 

زيادي پيدا نمي كند. «
با اين شرايط بايد منتظر ماند و ديد در صورت به 
توافق نرسيدن صداوس��يما و فدراسيون فوتبال، 
تهديد ليگ برتري ها عملي خواهد ش��د يا مانند 
سال هاي پيش باز هم تلويزيون برنده اين جنگ 
خواهد بود و دوربين هاي تلويزيوني بر خلاف تهديد 
كفاشيان وارد ورزشگاه ها خواهند شد و بازي هاي 

ليگ برتر روي آنتن خواهد رفت. 

انتقاد ونگر از داور صربستاني
سوارز به آينده اميدوار است

مراسم معارفه لوئيز سوارز در باشگاه بارس�لونا برگزار شد و او اولين 
بازي اش را با پيراهن آبي و اناري ها انجام داد. با آغاز ليگ هاي فوتبال 
در سراسر اروپا تب فوتبال دوباره بالا رفته. اين در حالي است كه بازي 
رفت سوپر جام اسپانيا با نتيجه تساوي به پايان رسيد و آرسنال نيز در 
پلي آف ليگ قهرمانان اسير اش�تباه داوري شد. مصدوميت رونالدو، 
بازگشت سوارز به زمين و آغاز رقابت هاي اين فصل بوندس ليگا از ديگر 

اخبار مهم اين روزهاي دنيا مستطيل سبز است. 

  فرار از افسردگي
مهاجم اروگوئه اي كه با حكم فيفا چهار ماه از حضور در همه ميادين فوتبالي 
محروم ش��ده بود پس از تجديد صورت گرفته در اين رأي تا پايان دوران 
محروميتش مي تواند در تمرينات و بازي هاي دوستانه بارسا حاضر شود. 
مسئولان بارسا در مراسم معارفه رقم قرارداد سوارز را فاش كردند. 88 ميليون 
يورو مبلغ قرارداد مهاجم تازه وارد است و هر تيم ديگري نيز كه خواهان به 
خدمت گرفتن او باشد بايد 200 ميليون يورو ناقابل خرج كند. سه شنبه شب 
در جريان ديدار دوستانه بارسلونا و لئون مكزيك در چارچوب جام خوان 
گمپر، لوئيز سوارز در دقايق پاياني بازي به زمين آمد و با تشويق هواداران 
تيم روبه رو شد. مهاجم 27 ساله احساسش را از حضور در نيوكمپ اينگونه 
به زبان آورد: از همه كساني كه به من كمك كرده اند تشكر مي كنم، به ويژه 
لوئيز انريكه كه حمايتم كرد. مي خواهم از حضور در چنين فضايي لذت ببرم. 
بازي براي بارسا آرزوي هميشگي ام بوده. هيچ وقت فكر نمي كردم رويايم به 
واقعيت تبديل شود. من ستاره هستم؟ ستاره ها در آسمان هستند. بازي كنار 
اسم هاي بزرگي چون مسي و نيمار انگيزه ام را بيشتر مي كند. نمي خواهم در 
مورد گاز گرفتن كيه ليني حرف بزنم. با چند نفر متخصص در اين خصوص 
مشورت كردم. روانپزشكم به من گفت كه حتماً از كيه ليني عذرخواهي كنم. 

بعد از آن اتفاق دچار افسردگي شدم و نگران آبروي حرفه اي ام بودم. 
  تساوي با طعم مصدوميت

ديدار رفت سوپر جام اسپانيا با تساوي يك - يك به پايان رسيد. رئال مادريد 
و اتلتيكو مادريد هر كدام يك گل زدند تا بازي برگشت تكليف قهرمان را 
مشخص كند. رودريگز در دقيقه 80 براي رئال و گارسيا در دقيقه 88 براي 
اتلتيكو گلزني كردند. اين در حالي است كه آسيب ديدگي رونالدو از ناحيه 
همسترينگ پاي چپ كارلو آنچلوتي را كمي نگران كرده: كريستيانو كمي 
احساس ناراحتي مي كرد. بايد معاينات پزش��كي روي او صورت گيرد تا 
ميزان دقيق آسيب ديدگي اش مشخص شود. به نظرم مصدوميتش شديد 
نيست. بايد بگويم كه از بازي رودريگز كاملاً راضي هستم. گلي كه زد اعتماد 

به نفسش را افزايش داد. 
  در آرزوي صعود به ليگ قهرمانان

دور رفت پلي آف ليگ قهرمانان اروپا با انجام پنج ديدار به پايان رسيد كه 
در مهم ترين بازي بشيكتاش و آرسنال به تساوي بدون گل رضايت دادند. 
اين تساوي در شرايطي رخ داد كه توپچي ها در بازي برگشت كه هفته آينده 
برگزار مي ش��ود در خانه فرصت صعود به مرحله گروهي ليگ قهرمانان را 
دارند. در ساير ديدارها كپنهاگن در زمين خودي 2 بر 3 مغلوب لوركوزن 
شد، ناپولي و بيلبائو تن به تساوي يك – يك دادند، سالزبورگ 2 بر يك مالمو 

را برد و استوا بخارست نيز با يك گل از سد لودوگراتيس گذشت. 
  ونگر عصباني

آرسن ونگر به شدت از عملكرد ميلوراد مازيچ داور بازي بشيكتاش و آرسنال 
انتقاد كرد. داور صربستاني كه بازي ايران و آرژانتين را هم سوت زده بود در 
اين ديدار آرون رمزي بازيكن آرسنال را با كارت قرمز جريمه كرد. با اين حال 
سرمربي توپچي ها معتقد است تصميم مازيچ كاملاً اشتباه بوده: مي توانستيم 
بازي را ببريم، البته حريف هم موقعيت هايي داشت. هنوز اميدمان را از دست 
نداده ايم. خطايي كه رمزي انجام داده در فوتبال امروزي اصلاً خطاي جدي 

محسوب نمي شود و به نظرم كارت زرد دوم داور به او اصلاً صحيح نبود. 
  استارت بوندس ليگا

فصل جديد ليگ دسته اول آلمان فردا شب آغاز مي شود. رقابت تيم هاي 
آلماني در شرايطي آغاز مي شود كه با قهرماني تيم ملي اين كشور در جام 
جهاني فوتبال ژرمن ها بيش از پيش مورد توجه هواداران قرار گرفته اند. 
در بازي افتتاحيه فصل بايرن مونيخ در زمين خودي وولفس��بورگ را 
پيش رو دارد. ساير ديدارهاي هفته اول بوندس ليگا شنبه و يك شنبه 

برگزار مي شود. 
  سزار در بنفيكا

دروازه بان تيم ملي برزيل به بنفيكاي پرتغال پيوس��ت. خوليو سزار پس 
از انجام مذاكرات��ي طولاني مدت با اين تيم پرتغالي به توافق رس��يد و با 
قراردادي دو ساله راهي بنفيكا شد. سزار پيش از اين براي كوئينز پارك 
رنجرز بازي مي كرد، اما حالا به بنفيكا مي رود تا جايگزين اوبلاكي دروازه بان 

پيشين اين تيم شود. 
  مارسلو در ليست سلسائو

نفرات دعوت شده به تيم ملي برزيل معرفي شدند. قناري ها پس از حذف 
تحقيرآميز خود از جام جهاني تغييراتي روي نيمكت مربيگري خود ايجاد 
كردند و هدايت تيم ملي را به كارلوس دونگا سپردند. دونگا نيز تصميم گرفت 
تا به فرسون، رافائل كابرال، مايكون، دانيلو، داويد لوئيز، ماركينوس، ميراندا، 
گيل، فيليپه لوئيز، والكس س��اندرو، لوئيز گوستاوو، فرناندينيو، راميرس، 
الياس، اسكار، فيليپه كوتينيو، ويليان، اورتون ريبرو، ريكاردو گولارت، نيمار، 

هالك و ديه گو تاردلي فرصت بازي دهد. 
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ادامه كشاكش فدراسيون فوتبال و صداوسيما بر سر حق پخش تلويزيوني

تهديد فدراسيون، بي تفاوتي تلويزيون
دنيا حيدري

مي خواهم ايران را مانند پرتغال به المپيك ببرم
سرمربي تيم فوتبال المپيك كه امروز براي قرعه كشي رقابت هاي آسيايي 
اينچئون به كره جنوبي سفر كرده گفت كه مي خواهد تلاشش را انجام دهد 
تا تيم ايران را به المپيك 2016 برساند. نلو وينگادا با اشاره به اينكه مشكل 
اصلي ما در اختيار نداش��تن بازيكنان است، اظهار داشت: 
اينكه ما براي كمك به باشگاه هايي كه در ليگ برتر بازي 
مي كنند فقط از هر تيم دو بازيكن را دعوت مي كنيم صحيح 
نيست و كمك زياي به ما نمي كند. ما سعي كرديم با 
تمامي باشگاه ها تعامل داشته باشيم و بعد از بازي هاي 
آس��يايي در مقاطعي كه روزهاي فيفا باشد يا اينكه 
ليگ تعطيل شود بازيكنان را در اختيار داشته باشيم. 
وي با اشاره به اينكه دوست دارد بعد از 40 سال ايران 
به المپيك برود، گفت: من براي اولين بار پرتغال 
را به المپيك بردم و حالا دوست دارم ايران هم به 
المپيك راه پيدا كند. قول مي دهم تمام تلاشم را 
انجام دهم و براي موفقيت تيم ايران بجنگم. آماده ام با 
تمام توان به تيم ايران خدمت كنم و بتوانيم در مسابقات 
پيش رو موفق شويم. اكنون تمام تلاشم را مي كنم تا تيم 

ايران را همانند پرتغال به المپيك ببرم. 

امروز قرارداد كرش امضا مي شود
پس از اينكه بليت كرش اوكي شد او ديشب وارد تهران شد تا امروز طي 
جلسه اي با كفاشيان صحبت هاي نهايي انجام و قرارداد امضا شود. اين 

در حالي است كه رئيس فدراس��يون فوتبال هم كه در 
كوالالامپور مالزي بوده قرار اس��ت خودش را به اين 
جلسه برساند. حرف و حديث هاي زيادي در اين مدت 
شنيده شد. رئيس فدراسيون فوتبال در مورد قرارداد با 
كرش و برخي اختلافات در مفاد قرارداد، گفت: مفاد 
قرارداد با كرش مشخص است، اما در برخي موارد 
بايد تفاهماتي انجام شود و موارد اختلاف سليقه با 
كرش در مورد نحوه پرداخت و عبارت هاي درون 
قرارداد اس��ت. وي درباره اينكه گفته مي ش��ود 
در بندهاي قرارداد كرش بندهايي اضافه ش��ده 
مي گويد:ما هنوز با او قرارداد امضا نكرديم و هر 
زمان كه لازم باشد براي پيش��رفت تيم ملي هر 
كاري انج��ام مي دهيم. ك��رش مي خواهد يك 
مربي ايراني وارد تيم ملي مي كنم، اما نمي گويد 
به عنوان دس��تيار اول و ما تأكي��د داريم اين 

مربي ايراني بايد دستيار اول باشد. 

يك روز جاي من باشيد فشار اول قبر را تحمل مي كنيد!
وقت هاي اضافه به داد قلعه نويي رسيد تا اين تيم بالاخره توانست در دقيقه 91 گل پيروزي را به ساپيا 
بزند و به صدر جدول نزديك شود، اين در حالي است كه سرمربي تيم فوتبال استقلال در جريان 
ديدار تيمش با تيم سايپا از عملكرد تعدادي از بازيكنان آبي پوش انتقاد كرد. وي در مورد اين 
پيروزي گفت: فوتبالي كه پنج گل داش��ته باشد خوب است. با يك اوت دستي 
پنالتي داديم و پرتاب هم طولي بوده و عرضي نبوده اس��ت و بايد اين كارها 
را برطرف كنيم. خيلي ها دنبال آينده خودش��ان بودند اما من دنبال آينده 
استقلال بودم. قلعه نويي درباره اينكه چرا بعد از برد هنوز ناراحت است، گفت: 
يك روز جاي من روي نيمكت باش فشار اول قبر را تحمل مي كني!وي كه 
بعد از بازي با امير حس��ين صادقي مدافع استقلال درگيري لفظي پيدا 
كرده بود در واكنش به اين موضوع پوزخند معناداري زد و گفت: لطفاً 
سؤالات حاشيه اي نپرس��يد! بازي هفته سوم اس��تقلال و سايپا در 
حالي كه تا دقيقه 90 با نتيجه 2-2 مساوي بود اميد ابراهيمي در 

وقت هاي اضافه گل برتري را وارد دروازه سايپا كرد. 

شكست مقابل نفت درس خوبي بود
بازي خوب شاگردان كرانچار در هفته دوم برابر استقلال كه منجر به پيروزي 3 بر يك 
سپاهان شده بود در هفته سوم نتيجه عكس داد و اين تيم برابر نفت تهران 3 بر صفر 

شكست خورد تا باعث خوشحالي ديگر تيم هاي بالانشين شود. سرمربي تيم فوتبال 
سپاهان پس از شكست 3 بر صفر تيمش مقابل نفت تهران گفت: فوتبال قاعده اي 
دارد كه هر كسي بهتر بازي كند بازي را مي برد. من اعتراضي به اين باخت ندارم. 
آنها بهتر و باكيفيت تر بازي كردند و در نهايت پيروز شدند. با آناليزي كه از تيم 

نفت انجام داده بودم به بازيكنانم تأكيد كرده بودم كه مراقب بازي هوايي تيم نفت 
باشند اما آنها اشتباه كردند و تاوان اين اش��تباه تحمل اين شكست سنگين بود. 
كرانچار با اشاره به اينكه اين باخت درس خوبي براي بازيكنانم بود، گفت: احساس 

مي كنم بازيكنانم بعد از برد مقابل اس��تقلال كمي دچار غرور شده بودند، اما خوب 
شد كه در همين ابتداي فصل چنين باخت سنگيني را متحمل شديم تا درس خوبي 
براي تيم و بازيكنان باشد، ضمن اينكه رحمان احمدي را مقصر نمي دانم زيرا بازيكنان 

سپاهان انگيزه اي براي دفاع نداشتند. 
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حقي براي پخش داده نمي شود!
اميدي به توافق منصفانه وجود ندارد. صدا و سيما قدمي عقب نمي رود 
و چانه زني ها همچنان ثمره مثبتي نداش��ته اس��ت. اولي��ن و آخرين 
حربه كفاشيان مثل هميشه تهديد به جلوگيري از ورود دوربين هاي 
تلويزيوني براي تصويربرداري از بازي هاست؛ تهديدي كه البته پيش تر 
هم مطرح شده بود، اما عملي در كار نبود و دوربين ها به ورزشگاه رفتند 

بدون آنكه حقي كه بايد به فوتبال داده شود.
نامه ارسالي صدا وسيما به فدراسيون گوياي همه چيز بود؛ نامه اي كه 
از موضع بالا نوشته شده بود و آب پاكي را روي دست كفاشيان ريخت. 
صدا و سيما نه به پرداخت حق فوتبال كه به منافع خودش مي انديشد. 
شايد هم چون مي داند كفاش��يان دست آخر چاره اي جز عقب نشيني 
ندارد، قدمي به عقب برنم��ي دارد و ريالي به آنچه پيش��نهاد داده بود 
نمي افزايد. اما رقم پيشنهادي صدا و سيما حق پخش فوتبال نيست و 

نهايتا مي تواند صدقه سري باشد، نه بيشتر.
رئيس فدراسيون مدعي است فصل قبل چون فدراسيون با صدا و سيما 
قرارداد داشته مجبور به تن دادن به خواسته هاي اين ارگان شده است. 
اتفاقي كه امس��ال با توجه به پايان يافتن اين ق��رارداد تكرار نخواهد 
شد. كفاش��يان 160 ميليارد براي فوتبال مي خواهد و تأكيد دارد كه 
كنفدراسيون فوتبال آسيا روي پرداخت حق پخش به فوتبال تأكيدي 
ويژه دارد و سهم هر سال پخش ليگ برتر ايران 40 ميليون دلار برآورد 
كرده اس��ت. اما صدا و س��يما حاضر به پرداخت تنها يك هش��تم اين 
حق طبيعي فوتبال اس��ت و خود را موظف به همكاري با اين قانون و 

فدراسيون نمي داند.
نهايت دس��ت و دلبازي صدا و س��يما براي پرداخت ح��ق فوتبال 22 
ميليارد تومان است. مبلغي كه حتي از پرداختي اسپانسرهاي يكي از 
تيم هاي فوتبال نيز كمتر است و تخس كه بشود، چيزي نه دست تيم ها 
را مي گيرد و نه فدراسيون را. در حالي كه بدون ترديد اگر صدا وسيما 
كه درآمدي هنگف��ت از قبال فوتبال به جي��ب مي زند حق واقعي اين 
ورزش را بپردازد، بس��ياري از مشكلات فوتبال كه طي سال هاي اخير 
كمر اين ورزش را خم كرده حل و فصل مي ش��ود. اما صدا و سيما زير 
بار نمي رود و حاضر نيست به گونه اي عمل كند كه نه سيخ بسوزد و نه 
و سيما در حالي از پرداخت حق فوتبال خود داري مي كند  كباب. صدا 
كه سال هاي سال از قبل اين ورزش خورده، بدون آنكه ريالي بابت آن 
پرداخت كند و ديگر به اين روش عادت كرده و امروز برايش س��نگين 
است كه بخواهد دس��ت به جيب شود و حقي را كه س��ال ها از فوتبال 
ضايع كرده بدهد؛ حقي كه شايد اگر در طول اين سال ها از فوتبال ضايع 

نمي شد، اكنون شاهد شرايطي به مراتب بهتر بوديم. 
چهار روز، اين تنها فرصتي اس��ت كه كفاش��يان به صدا و سيما داده تا 
خود را جم��ع و جور كند و رقم��ي منصفانه را ب��راي تصوير برداري از 
فوتبال بپردازد و بعد از آن، ش��ايد اگر صدا و س��يما زير بار نرود، ديگر 
هيچ دوربين تلويزيوني اجازه ورود به ورزش��گاه ها را پيدا نكند و ديگر 
مش��تاقان فوتبال نتوانند از پاي گيرنده هاي تلويزيوني به تماش��اي 
بازي هاي فوتبال بنشينند؛ مسئله اي كه بدون ترديد تأثير منفي روي 

جامعه خواهد گذاشت. 
صدا و سيما در پي خريد بازي هاي جام جهاني و دوربين هاي اچ دي براي 
تصوير برداري از ليگ جهاني واليبال تأكيد داشت كه مبلغ هنگفتي را 
كه براي خريد اين بازيها هزينه كرده، تنها براي نشاطي بوده كه تماشاي 
اين بازي ها به جامعه مي داده. اما حالا همين صدا و س��يما با پافشاري 
غير منطقي و غيرمنصفانه خود قصد گرفتن نش��اط از جامعه را دارد. 
چراكه حاضر نيست به خاطر مردم هم كه ش��ده از مواضع خود كوتاه 
آمده و قدمي براي انجام مذاكرات منطقي با فدراسيون براي پرداخت 
حق فوتبال بردارد. شايد هم مطمئن است كه دست آخر كفاشيان براي 
خاطر مردم هم كه شده ناچار مي شود عقب نشيني كند و به چندرغازي 
كه صدا و سيما به بهانه حق پخش كف دست فوتبال مي گذارد رضايت 

دهد و در ورزشگاه ها را براي ورود دوربين هاي تلويزيوني باز كند.
كفاش��يان تنها چهار روز ديگر به صدا و سيما زمان داده و مدعي است 
اين تو بميري از آن تو بميري ها نيس��ت و قصد كوتاه آمدن ندارد. اما 
بايد ديد پافش��اري او براي گرفتن حق فوتبال از صدا و س��يما جواب 
مي دهد و تهديداتش امسال جدي تر از سال قبل است يا همانطور كه 
سال گذشته هم كوتاه آمد نهايتاً عقب نشيني كرده و با اين رقم ناچيز 
موافقت خواهد كرد. موافقتي كه اگر حاصل شود بي شك از سرناچاري 

است نه رضايت.

كمتر از دوهفته ديگر تا شروع مسابقات جهاني لهستان باقي مانده كه 
واليباليست هاي كشورمان آخرين مرحله اردوي آمادگي خود را پيش 
از اعزام به لهستان آغاز كرده اند. بلند قامتان كشورمان كه يك اردوي 
10 روزه در امريكا گذراندند چهار بازي تداركاتي را در اين كشور انجام 

دادند و يك برد و 3 شكست حاصل اين بازي ها بود. 
  پس از بازگشت ملي پوشان از امريكا، مقرر ش��د آنها آخرين اردوي 
خود را در س��الن مجموعه ورزش��ي آزادي بگذرانند. در حال حاضر 
ملي پوش��ان كش��ورمان تمرينات خود را از امروز در دو نوبت صبح و 
عصر زير نظر كواچ بر گزار مي كنند. سرمربي تيم ملي واليبال ايران 17 
بازيكن به نام هاي سعيد معروف، مهدي مهدوي، سيدمحمد موسوي، 
فرهاد ظريف، فرهاد قائمي، امير غفور، عليرضا مباشري، پوريا فياضي، 
عبدالرضا عليزاده، آرمين تشكري، ميلاد عبادي پور، شهرام محمودي، 
عادل غلامي، س��امان فائزي، حمزه زريني، عليرضا نادي و رضا قرا را 
جهت شركت در اين اردو دعوت كرد. تيم ملي ايران در مسابقات جهاني 

با تيم هاي امريكا، ايتاليا، فرانسه بلژيك و پرتوريكو همگروه است. 
  داورزني: پر كردن جاي معدني كار آساني نيست

در جلسه هماهنگي رئيس فدراسيون واليبال با كادر فني تيم ملي 

عملكرد و برنامه هاي تيم ملي بررسي شد. محمدرضا داورزني درباره دو 
بازي تداركاتي با تيم استراليا گفت: برنامه تيم ملي تا روز آغاز مسابقات 
قهرماني را بررسي كرديم. بر اين اساس تيم ملي 25 آگوست تهران 
را به مقصد ورشو و سپس بلكاتوف ترك مي كند و دو بازي دوستانه با 
استراليا در اين شهر انجام مي دهد و سه روز بعد راهي كراكف مي شود 
تا اولين ديدار خود را مقابل امريكا در اين ش��هر برگزار كند. وي در 
خصوص وضعيت نهايي دس��تياران كواچ در قهرماني جهان گفت: 
جبران فقدان حسين معدني و پر كردن جاي وي بر روي نيمكت تيم 
ملي در اين شرايط كار آساني نيست. در بدترين زمان ممكن اين اتفاق 
افتاد. با توجه به زمان اندكي كه وجود دارد، نمي توانيم شتاب زده عمل 
كنيم و تغييري در نيمكت تيم ملي به وجود آوريم. اين موضوع در حال 
حاضر به صلاح نيست. اما بعد از اين مسابقات بايد پس از بررسي هاي 
لازم با توجه به شرايط تصميمي درست بگيريم، چراكه بايد هماهنگي 

لازم بين سرمربي و دستيارانش باشد. 

استارت شاگردان كواچ براي مسابقات جهاني لهستان
حضور مربي جديد منتفي است وحيد صابري

  واليبال

نقطه منفي مسابقات سيزم محل اسكان بود 
بيس��ت و دومين دوره مس��ابقات 
تكوان��دوي نظامي��ان جه��ان ب��ا 
قهرماني ايران به پايان رسيد. سيد 
محمد پولادگر پ��س از پايان اين 
مسابقات اظهار كرد: به عنوان يك 
فرد فني و كس��ي كه سالها كارش 
تكواندو و برگزاري و ديدن مسابقات 
است بايد بگويم كه بحث اسكان ورزشكاران يكي از نقاط ضعف 
اين مس��ابقات بود كه فاصله بين محل اس��كان ورزش��كاران و 
سرپرستان تيم ها با سالن برگزاري مس��ابقات زياد بود و تيم ها 
براي رسيدن به محل مسابقات بايد هر روز يك سفر چند ساعته 

در تهران مي كردند. 

شانس اكبري و جوكار براي حضور در اينچئون 
سرپرست تيم ملي كش��تي آزاد با 
تش��ريح وضعيت اعزام نفرات تيم 
ملي به مسابقات جهاني و بازي هاي 
آس��يايي گف��ت: به احتم��ال زياد 
ميثم جوكار و ع��زت الله اكبري به 
بازي هاي آسيايي اعزام مي شوند. 
علي بي��ات در خص��وص وضعيت 
آمادگي ملي پوشان كشتي آزاد ايران در آستانه اعزام به مسابقات 
جهاني و بازي هاي آس��يايي، اظه��ار كرد: خدا را ش��كر با انجام 
تمرينات فشرده و منسجم بيشتر كش��تي گيران وضعيت بدني 
خوبي دارند و مشكل خاصي احساس نمي شود. در مجموع روند 

اميدوار كننده اي در اردوي تيم ملي كشتي آزاد وجود دارد. 

استعفا داده اي يا دولت بركنارت كرده است 
رئيس پيشين فدراس��يون تنيس 
مي گويد به صورت مكتوب نامه اي 
مبني بر تعليق فدراس��يون تنيس 
دريافت نكرده است. مجيد شايسته 
درب��اره درياف��ت نامه اي از س��وي 
فدراس��يون جهاني تنيس مبني بر 
تعليق ايران، اظهار كرد: مس��ئولان 
فدراسيون جهاني تنيس به صورت تلفني با من تماس گرفتند و 
پرسيدند استعفا داده ام يا توس��ط دولت بركنار شده ام كه من نيز 
پاسخ دادم دوره چهار ساله من تمام شده است. بنابراين سرپرست 
تعيين كرده اند. در سال گذش��ته و در اجلاس جهاني مصوب شد 
كشورهايي كه دولت در انتصابات دخالت مي كند تعليق مي شوند. 

 دژاگه اولين ديدار العربي در ليگ ستارگان قطر را 
از دست داد

بازيكن ايراني العربي قطر به دلي��ل مصدوميت اولين ديدار تيمش در 
ليگ ستارگان اين كشور را از دست داد. پترسكو، سرمربي رومانيايي 
العربي قطر پيش از اولين ديدار تيمش در ليگ س��تارگان قطر مقابل 
الخور اظهار داش��ت: اين ب��ازي بزرگي به خصوص براي من اس��ت و 
بسيار مهم است كه العربي در اولين مس��ابقه بهترين عملكرد خود را 

بگذارد.  به نمايش 
-----------------------------------------------------------

اول شهريور آغاز پيش فروش بليت  هاي ليگ برتر
براي اولين بار در مسابقات ليگ برتر فوتبال ايران بليت مسابقات اين 
فصل ليگ برتر از شنبه اول شهريور پيش فروش مي شود. پيش فروش 
بليت ها فقط براي كاربراني كه كارت عضويت دارند امكان پذير است. 
لازم به ذكر است تماشاگراني كه مي خواهند بليت هاي بازي هاي آتي 
را پيش خريد كنند و كارت عضويت ندارند، مي توانند از طريق سامانه 
كارت عضويت خريداري و سپس بليت مسابقات را پيش خريد كنند. 
تمامي بليت هاي طبقه  اول و دوم فقط از طريق اين س��امانه به فروش 

مي  رسد و در محل ورزشگاه آزادي بليتي فروخته نخواهد شد. 

سعيد احمديان
  گزارش


